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Stockholm 2022-02-06 

Proposition om att Stockholms Sjövärnsförening går upp i 
Sjövärnskåren Stockholm 
 
Årsmötet för Stockholms Sjövärnsförening som genomfördes den 24 februari 2021 beslutade i 
enlighet med propositionen om att ge styrelsen i uppdrag att undersöka hur 
Klockaruddsholmen kan erhålla en långsiktig finansiering och hur driften av ön ska skötas i 
framtiden utifrån Stockholms Sjövärnsförenings stadgar och Stiftelsen Stockholms 
Sjövärnsförenings stiftelseförordnande. Årsmötet gav styrelsen i uppdrag att redovisa 
konsekvenserna av olika förslag till årsmötet 2022. Styrelsen skulle uppdatera medlemmarna 
om arbetets gång och hålla ett informationsmöte för att ta upp eventuella frågor från 
medlemmarna. 
 
Styrelserna i föreningen och stiftelsen bildade kort efter årsmötet en arbetsgrupp för att 
verkställa årsmötets beslut. Arbetsgruppen har bestått av Emma Tonell, Gunnar Peilitz, Johan 
Stake och Mattias Widlund. Mattias adjungerades till stiftelsens styrelse för att bistå med 
juridisk kompetens. Arbetsgruppen har genomfört flera möten för att diskutera frågorna och 
utreda förutsättningar och möjligheter. Styrelserna för föreningen och stiftelsen har arbetat 
tillsammans och diskuterat frågorna vid flertalet möten. Utredningen har belyst frågan utifrån 
fem områden: 

• Prognos ekonomi 
• Möjligheter till extern finansiering 
• Medlemmar och engagemang 
• Uppfyllelse av uppgift och ändamål 
• Genomförbarhet juridiskt 

 
Styrelserna har haft en bred diskussion om olika alternativ och valde att utreda enligt tre 
huvudalternativ förutom nollalternativet som innebär att fortsätta utan åtgärd. 

• Alternativ 0 – fortsätta utan åtgärd eller förändring 
• Alternativ 1 – Föreningen slås ihop med Sjövärnskåren Stockholm 
• Alternativ 2 – Utkast till eventuellt samarbete med Sjövärnskåren Stockholm 
• Alternativ 3 – Hyra ut ön under längre tid till privat aktör för att ackumulera medel  

 
Utöver dessa alternativ har styrelserna också tittat på ett antal åtgärder som ses som 
nödvändiga oavsett vilket alternativ som blir aktuellt, exempelvis översyn av hyresnivåer och 
marknadsföringsinsatser. 

Det har även hållits möten med Sjövärnskåren Stockholm för att diskutera alternativen där de 
är inblandade och hur de ser på ett utökat samarbete och nyttjande av ön. 

Styrelserna bjöd in föreningens medlemmar till ett digitalt möte den 20 januari för att redovisa 
preliminära slutsatser av arbetet. Styrelserna valde att i detta läge inte förorda något alternativ 
för att inte styra medlemmarnas uppfattning från början. Vid mötet deltog totalt ca 20 
medlemmar och samtliga medlemmar som yttrade sig vid mötet förordade alternativ 1, att 
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föreningen slås samman med Sjövärnskåren Stockholm. Ingen medlem yttrande någon 
avvikande åsikt. Flera medlemmar som inte hade möjlighet att deltaga har hört av sig till 
föreningens styrelse och förordat alternativ 1. 

Styrelsen i Stockholms Sjövärnsförening ser stora möjligheter till att få en långsiktighet i både 
ekonomi och syfte genom att gå upp i Sjövärnskåren Stockholm. Detta skulle medföra följande: 

• Stiftelsens två syften uppfylls - att ”Stödja Stockholms Sjövärnskår”, samt ”stödja frivillig 
försvars-, och ungdomsverksamhet samt annan maritim verksamhet genom bidrag för 
undervisning och utbildning”, 

• Större intäkter genom mer kursverksamhet, 
• Förbättrade möjligheter till extern finansiering via fondmedel, 
• Fler medlemmar som kan engagera sig i och arbeta med ön, 
• Möjligheter att söka lån via Sjövärnskåren Stockholm från Sjövärnskårernas Riksförbund, 
• Fler medlemsaktiviteter såsom föreläsningar, kräftskiva, glöggmingel etc. 

Kåren har nyligen sett över sin tillgång till huset ”Kårnästet” som har varit kårens medlemshus 
på Märsgarn sedan sjövärnskåren flyttade dit, och kommit fram till att det inte finns något 
giltigt avtal. Därför är kåren i behov av ett ställe att samlas kring. Framtiden för ön Märsgarn 
som utbildningsplats för Sjövärnskåren Stockholm ser i dagsläget obefintlig ut, då Haninge 
Garnison har utfärdat övernattningsförbud och sommarskolorna för ungdomar kommer att 
genomföras på Muskö.  

Med utgångspunkt i behovet för Sjövärnskåren Stockholm anser styrelsen att det också är av 
vikt att inte fördröja processen, då kåren nu är redo för ett långsiktigt engagemang och att 
Klockaruddsholmen är i stort behov av att upprustning. 

Styrelsens förslag till årsmötet 2022 
Årsmötet beslutar att: 

• Stockholms Sjövärnsförening går upp i Sjövärnskåren Stockholm och föreningen 
upplöses som egen organisation. 

Mer specifikt innebär detta att: 

• Styrelsen fortsätter under år 2022 arbetet tillsammans med stiftelsen och kåren för att 
skriva en avsiktsförklaring mellan kåren och stiftelsen. 

• Styrelsen kallar till ett extra årsmöte under hösten 2022 för att ta det andra beslutet att 
avveckla föreningens organisationsnummer och upplösa föreningen vid  
årsskiftet 2022–2023. 

• Medlemmar i Stockholms Sjövärnsförening blir, efter förfrågan till den enskilde, 
medlemmar i Sjövärnskåren Stockholm. 

 


	Proposition om att Stockholms Sjövärnsförening går upp i Sjövärnskåren Stockholm
	Styrelsens förslag till årsmötet 2022


